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Beschreibung / Description
The course investigates geometric inequalities that arise from geometric variational problems and are important
for the understanding of geometric partial differential equations. Inequalities that will be explored are estimates
on the first eigenvalue of the Laplace operator under natural assumptions on the underlying domain, the proof
of the fundamental gap conjecture concerning the first two eigenvalues of the Schrödinger operator on a convex
domain, and the positivity of mass in General Relativity with its relation to conformal geometry.

Die Vorlesung untersucht geometrische Ungleichungen, die aus geometrischen Variationsproblemen entstehen
und bei der Untersuchung von Lösungen geometrischer partieller Differentialgleichungen eine zentrale Rolle spie-
len. Insbesondere sollen Abschätzungen an den ersten Eigenwert des Laplace Operators bewiesen werden unter
verschiedenen Annahmen an das zu Grunde liegende Gebiet, darüber hinaus der Beweis der „fundamental gap
conjecture” sowie der Beweis der Positivität der Masse in der Allgemeinen Relativitätstheorie in Zusammenhang
mit der konformen Geometrie Riemannscher Mannigfaltigkeiten.

Voraussetzungen / Prerequisites
Knowledge of differential equations and differential geometry comparable to one course each.

Grundlagen in partiellen Differentialgleichungen und Differentialgeometrie im Umfang von je einer Vorlesung.
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Prüfung / Exam
Written or oral exam depending on course size.

Je nach Größe der Veranstaltung gibt es eine Klausur oder mündliche Prüfung.


